

## ■ Saudi economy to grow 3.9 percent in Q2 2025

Estimates from the Saudi General Authority for Statistics show that the Kingdom's real GDP grew by 3.9 percent in the second quarter of 2025.

The growth was driven by growth across all economic activities, with non-oil activities growing by 4.7 percent. Oil activities also recorded a 3.8 percent increase, while government activities grew by 0.6 percent year-on-year.



Standard & Poor's Global Ratings expects the Kingdom's GDP to grow by 3.5 percent from 2025 to 2028, with an average fiscal deficit of 4.4 percent of GDP during the same period, driven by spending related to Vision 2030 projects.

Source ([Al Arabija.net](http://AlArabija.net), Edited)

## ■ الاقتصاد السعودي ينمو 3.9 في المئة بالربع الثاني 2025

أظهرت تقديرات الهيئة العامة للإحصاء السعودية، نمو الناتج المحلي الإجمالي الحقيقي للمملكة بنسبة 3.9 في المئة في الربع الثاني 2025.

ويعود السبب في النمو إلى نمو جميع الأنشطة الاقتصادية، حيث نمت الأنشطة غير النفطية بنسبة 4.7 في المئة. كما سجلت الأنشطة النفطية ارتفاعاً بنسبة 3.8 في المئة، إضافة إلى نمو الأنشطة الحكومية بنسبة 0.6 في المئة على أساس سنوي.

وتوقعت وكالة "ستاندرد آند بورز غلوبال"، أن يسجل الناتج المحلي الإجمالي للمملكة نمواً بنسبة 3.5 في المئة خلال الفترة من 2025 إلى 2028، مع متوسط عجز مالي يبلغ 4.4 في المئة من الناتج المحلي خلال ذات الفترة، مدفوعاً بالإنفاق المرتبط بمشروعات "رؤية 2030".

المصدر ([موقع العربية نت](http://موقع العربية نت)، بتصرف)

## ■ Tourism revenues in Morocco reach 54 billion dirhams in the first half of 2025

Tourism revenues in Morocco rose to 54 billion dirhams during the first half of 2025, a growth rate of 9.6 percent compared to the same period last year, an increase of 4.7 billion dirhams. According to data from the Moroccan Ministry of Tourism, Handicrafts, Social and Solidarity Economy, the number of tourists to Morocco increased by 19 percent in the first half of this year, in addition to rising levels of tourism spending, enhancing its contribution to supporting economic resources.



Morocco is implementing its strategic roadmap for the period 2023-2026, which prioritizes strengthening air connectivity, developing tourism offerings, and intensifying international promotion, in addition to launching initiatives that support the local tourism economy.

Source ([Al Arabija.Net Website](http://AlArabija.Net Website), Edited)

## ■ إيرادات السياحة في المغرب تسجل 54 مليار درهم بالنصف الأول

ارتفعت إيرادات القطاع السياحي في المغرب لتسجل 54 مليار درهم خلال النصف الأول 2025، بنسبة نمو 9.6 في المئة مقارنة مع الفترة ذاتها من العام الماضي، وازدياد تعادل 4.7 مليار درهم. ووفق بيانات وزارة السياحة والصناعة التقليدية والاقتصاد الاجتماعي والتضامني المغربي ارتفع عدد السياح في المغرب بنسبة 19 في المئة في النصف الأول من العام الحالي، بالإضافة إلى ارتفاع مستويات الإنفاق السياحي، بما يعزز مساهمته في دعم موارد الاقتصاد.

وينفذ المغرب خارطة الطريق الاستراتيجية للفترة 2023-2026، التي تضع ضمن أولوياتها تعزيز الربط الجوي، تطوير العرض السياحي، وتكثيف الترويج الدولي، إلى جانب إطلاق مبادرات داعمة لاقتصاد السياحة المحلية.

المصدر ([موقع العربية نت](http://موقع العربية نت)، بتصرف)

## ■ US ECONOMIC GROWTH REBOUNDS IN THE SECOND QUARTER, BEATING EXPECTATIONS

US economic growth rebounded in the second quarter of 2025, following its first contraction in three years at the start of 2025.

According to preliminary estimates released by the Bureau of Economic Analysis, gross domestic product (GDP) grew at an annual rate of 3 percent during the second quarter. This rebound comes after a significant increase in imports, prior to the implementation of President Donald Trump's tariffs, led to a 0.5 percent contraction in GDP during the first quarter. The GDP data covers the period from April to June, reflecting economic activity during the first three months of the broader implementation of Trump's tariffs.



## ■ النمو الاقتصادي الأمريكي ينتعش في الربع الثاني متجاوزاً التوقعات

انتعش النمو الاقتصادي في الولايات المتحدة، خلال الربع الثاني 2025، وذلك بعد انكماشه للمرة الأولى في ثلاث سنوات، مع بداية عام 2025.

ووفقاً للتقديرات الأولية، الصادرة عن مكتب التحليل الاقتصادي، نما الناتج المحلي الإجمالي بمعدل سنوي قدره 3 في المئة، خلال الربع الثاني. ويأتي هذا الانتعاش بعد أن أدت زيادة كبيرة في الواردات، قبل تطبيق الرسوم الجمركية التي فرضها الرئيس دونالد ترامب، إلى انكماش الناتج المحلي الإجمالي بنسبة 0.5 في المئة، خلال الربع الأول. وتغطي بيانات الناتج المحلي الإجمالي الفترة من أبريل (نيسان) إلى يونيو (حزيران)، مما يعكس النشاط الاقتصادي، خلال الأشهر الثلاثة الأولى من سريان أوسع نطاق من رسوم ترامب الجمركية.

Source ([Asharq Al-Awsat](http://Asharq Al-Awsat), edited)

المصدر ([صحيفة الشرق الأوسط](http://صحيفة الشرق الأوسط)، بتصرف)



# النشرة اليومية للاتحاد UAC DAILY MONITOR

31 تموز (يوليو) 2025 نشرة يومية إلكترونية تصدر عن اتحاد الغرف العربية

## OIL PRICES FALL AS TRADE AND GEOPOLITICAL DEVELOPMENTS ARE ASSESSED

Oil prices fell slightly during trading on Thursday, July 31, as investors assessed the risks of supply shortages amid US President Donald Trump's push for a quick resolution to the Russia-Ukraine war through further tariffs. US crude oil inventories rose by 7.7 million barrels in the week ending July 25 to 426.7 million barrels, driven by lower exports. In trading, Brent crude futures fell by about 0.3 percent to \$73 per barrel. US crude futures also fell by about 0.2 percent to \$69.85 per barrel.

Source ([cnbcarabia](#), edited)

## انخفاض أسعار النفط مع تقييم التطورات التجارية والجيوسياسية

تراجعت أسعار النفط على نحو طفيف خلال تعاملات اليوم الخميس 31 يوليو (تموز)، مع تقييم المستثمرين مخاطر نقص الإمدادات وسط سعي الرئيس الأميركي دونالد ترامب إلى حل سريع للحرب الروسية الأوكرانية من خلال المزيد من التعريفات. وارتفعت مخزونات النفط الخام في أميركا 7.7 مليون برميل في الأسبوع المنتهي في 25 يوليو (تموز) إلى 426.7 مليون برميل مدفوعة بانخفاض الصادرات. وعلى صعيد التداولات، تراجعت العقود الآجلة لخام برنت بنحو 0.3 في المئة إلى 73 دولاراً للبرميل. كما انخفضت عقود الخام الأميركي بنحو 0.2 في المئة مسجلة 69.85 دولار للبرميل.

المصدر ([موقع cnbcarabia](#)، بتصرف)

## FRENCH ECONOMY GROWS 0.3% IN Q2, BEATING EXPECTATIONS

The French economy grew 0.3% in the second quarter, beating expectations, as a rebound in household spending supported the eurozone's second-largest economy. The 0.3% growth was better than the 0.1% GDP growth in the first quarter. The French economy is suffering from relatively slow growth and pressures from a high deficit. Prime Minister François Bayrou wants to reduce the budget deficit from 5.4% of GDP this year to 4.6% in 2026, ultimately aiming to reach the European Union's 3% fiscal deficit limit by 2029.

Source ([Emirati newspaper Al Khaleej](#), edited)

## نمو الاقتصاد الفرنسي 0.3 بالمئة في الربع الثاني متجاوزاً التوقعات



حقق الاقتصاد الفرنسي نمواً 0.3 في المئة في الربع الثاني متجاوزاً التوقعات، إذ قدم انتعاش إنفاق الأسر الدعم لثاني أكبر اقتصاد في منطقة اليورو. وجاء النمو الذي بلغ 0.3 في المئة أفضل من نمو الناتج المحلي الإجمالي لفرنسا في الربع الأول والذي بلغ 0.1 في المئة. ويعاني اقتصاد فرنسا نمواً بطيئاً نسبياً وضعفواً ناجمة عن ارتفاع العجز. ويرغب رئيس الوزراء فرانسوا بايرو، في خفض عجز الميزانية من 5.4 في المئة من الناتج المحلي الإجمالي هذا العام إلى 4.6 في المئة في عام 2026، مستهدفاً في نهاية المطاف الوصول إلى الحد الأقصى للعجز المالي بالاتحاد الأوروبي وهو ثلاثة في المئة بحلول عام 2029.

المصدر ([صحيفة الخليج الإماراتية](#)، بتصرف)

## CENTRAL BANK OF TUNISIA'S ASSETS REACH \$8.01 BILLION

The Central Bank of Tunisia revealed that the trade deficit reached 9.9 billion dinars (\$3.42 billion) in the first half of 2025, compared to 8.01 billion dinars (\$2.77 billion) during the same period last year. This led to a current account deficit of 3.39 billion dinars (\$1.17 billion), representing 1.9 percent of GDP. The Central Bank revealed that net foreign exchange assets remained stable, recording 23.2 billion dinars (\$8.01 billion), equivalent to 101 days of imports, on July 29, compared to 24.4 billion dinars (\$8.43 billion) a year earlier. The inflation rate recorded a significant decline to 5.4 percent in June 2025, compared to 6.2 percent at the end of 2024, while core inflation declined to 4.7 percent.

Source ([Anadolu Agency](#), edited)

## موجودات المركزي التونسي تسجل 8.01 مليار دولار



كشف البنك المركزي التونسي عن بلوغ العجز التجاري 9.9 مليارات دينار (3.42 مليارات دولار) في النصف الأول 2025، مقابل 8.01 مليارات دينار (2.77 مليار دولار) خلال الفترة نفسها من العام الماضي، ما أدى إلى ارتفاع العجز الجاري إلى 3.39 مليارات دينار (1.17 مليار دولار)، أي ما يشكل 1.9 بالمئة من الناتج المحلي الإجمالي. وكشف البنك المركزي عن الموجودات الصافية من العملة الأجنبية حافظت على تماسكها، مسجلة 23.2 مليار دينار (8.01 مليار دولار)، وهو ما يعادل 101 يوم توريد في 29 يوليو/تموز، مقابل 24.4 مليار دينار (8.43 مليارات دولار) قبل عام. وسجل معدل التضخم انخفاضاً ملحوظاً إلى 5.4 في المئة في يونيو/حزيران 2025، مقارنة بـ6.2 في المئة في نهاية 2024، فيما تراجع التضخم الأساسي إلى 4.7 في المئة.

المصدر ([وكالة الأناضول](#)، بتصرف)